
Investiþiile Primãriei Municipiului
Bucureºti în infrastructura de transport
se vor axa în acest an pe finalizarea
lucrãrilor deja începute.

I o n D e d u , d i r e c t o r u l D i r e c þ i e i
Transporturi, Drumuri ºi Sistematizarea
C i r c u l a þ i e i , d i n c a d r u l P r i m ã r i e i
Municipiului Bucureºti, ne-a declarat:
„Ca un efect al crizei ºi al altor elemente
care au acþionat asupra bugetului, anul
trecut bugetul de investiþii alocat
D i r e c þ i e i d e T r a n s p o r t u r i a f o s t
înjumãtãþit faþã de acum doi ani,
respectiv la aproape 400 milioane lei,
faþã de aproximativ 800 de milioane în
anul 2010. Pentru anul 2012 încercãm sã
obþinem un buget de aproximativ 500
de milioane lei (n.r. - la închiderea ediþiei
bugetul nu era încã aprobat). Înseamnã
un buget normal pentru a putea con-
tinua investiþiile începute ºi a le finaliza
pe cele aflate în stadii avansate”.

Pânã în luna august a anului trecut
municipalitatea nu a înregistrat restanþe
la plata constructorilor pentru lucrãrile
prestate. Din august au existat unele
întârzieri dar acestea au fost sau vor fi
rezolvate în perioada urmãtoare.
„Sperãm ca în primul trimestru din 2012
sã închidem absolut toate problemele
legate d e platã” , a d at as igu rãr i
directorul Direcþiei Transporturi din PMB.

Penetraþia Splaiul
Independenþei – A1 necesitã o
investiþie de 600 milioane lei

Cel mai mare proiect de infrastructurã
rutierã început de PMB se referã la
realizarea penetraþiei dinspre Splaiul
Independenþei spre Autostrada A1, ca
alternativã la intrarea în Bucureºti prin
Bd. Iuliu Maniu. Costurile totale ale
obiectivului sunt estimate la 600
milioane de lei. Lucrarea prevede
construirea unui pod hobanat peste
râul Dâmboviþa ºi ªoseaua Virtuþii,
respectiv continuarea printr-un drum
expres, fãrã niciun fel de intersecþii de la
autostradã pânã în zona intersecþiei cu
ªoseaua Virtuþii. Acesta ar urma sã aibã
douã - trei benzi pe sens, la care se
adaugã artere locale de câte 7 m lãþime.
Lucrãrile au fost atribuite asocierii Max
Boegl - Astaldi - Tehnologica Radion -
Euroconstruct Trading ‘98- Proiect

Bucureºti. Construirea podului hobanat
a fost deja începutã, iar întreaga lucrare
ar trebui sã dureze circa trei ani.

Problema cea mai mare este datã de
asigurarea finanþãrii. „Totul depinde de
finanþare, care trebuie în primul rând sã
acopere valoarea exproprierilor, pentru
cã nu poþi da un ordin de începere a
construcþiilor fãrã sã predai terenul
liber de sarcini constructorului. Noi am
început lucrãrile pe terenul aparþinând
domeniului public. Din pãcate, Consiliul
General al Municipiului Bucuresti a
alocat proiectului un buget de trei
milioane de lei in anul 2011, sumã
insuf icientã. Dacã s-ar f i acordat
aproximativ 20 milioane lei, mare parte
din podul hobanat peste Dâmboviþa ar
fi fost finalizatã”, mãrturiseºte domnul
Dedu.

Problemele legate de exproprieri ar
putea fi soluþionate mai uºor odatã cu
noua lege a exproprierilor. Dar, chiar ºi
aºa, rãmâne problema finanþãrii.

Continuã lucrãrile la
diametrala Buzeºti - Uranus

Un mare consumator al bugetului din
2010 ºi 2011 a fost Pasajul Basarab. ªi în
bugetul pe 2012 au mai rãmas unele
plãþi de fãcut pentru acest proiect de
anvergurã. În fapt, anul trecut au fost
achitate în jur de 185 milioane de lei
pentru realizarea Pasajului.

Din bugetul pe anul acesta urmeazã sã
fie finalizate ºi plãþile la Pasajul Pipera, iar
pentru Pasajul Mihai Bravu se lucreazã cu
termen de platã decalat, ceea ce
înseamnã cã nu se finalizeazã plãþile anul
acesta, a explicat domnul Dedu.

În paralel, vor continua lucrãrile la
diametrala Buzeºti - Berzei - Uranus,
efectuate de asocierea Euroconstruct
Trading ‘98 - Tehnologica Radion. „Este
o lucrare destul de grea, pentru cã, în
afara contestaþiilor care au apãrut din
partea diverselor organizaþii neguver-
namentale, mai avem ºi problema
infrastructurii edilitare. Pe sub
stradã trece un canal colector
vechi de peste o sutã de ani.
Dupã demararea lucrãrilor s-a
descoperit cã acest canal
colector este într-o stare
foarte avansatã de degradare,

existând astfel un risc foarte ridicat de
surpare a lui în t impul sau dupã
finalizarea lucrãrilor. Neînlocuirea lui ar
fi dus la degradarea masivã a lucrãrilor
ulterior. Canalul ovoid având lungimea
axelor principale de 2,2 m, respectiv 1,8
m dreneazã toate apele uzate începând
cu zona Arcului de Triumf, continuând
pe axa Buzeºti - Berzei - Uranus pânã la
caseta edilitarã de sub râul Dãmboviþa.
Este de specificat cã acest canal trece pe

sub Hala Matache, acest fapt aducând
riscuri majore ºi pentru structura
acesteia. Îl vom înlocui cu o canalizare
modernã, realizatã din GRP (plastic
ranforsat în fibrã de sticlã), de 2 m
diametru, care are o durabilitate mult
mai mare decât betonul”, a explicat Ion
Dedu.

În privinþa conservãrii Halei Matache,
aflatã pe traseul noii artere rutiere,
municipalitatea a propus mutarea sa de
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ç „Sperãm ca în primul trimestru din 2012 sã
închidem absolut toate problemele legate de platã”, a
dat asigurãri directorul Direcþiei Transporturi din
PMB.

Ion Dedu, directorul Direcþiei Transporturi, Drumuri ºi Sistematizarea Circulaþiei, din

cadrul Primãriei Municipiului Bucureºti



pe actualul amplasament în imediata
vecinãtate ºi reamenajarea imobilului,
i n c l u s i v r e a l i z a r e a u n e i p a r c ã r i
subterane ºi a unui spaþiu verde.

„Dacã rãmâne acolo lucrarea devine
atehnicã, deoarece bulevardul va avea
o ºerpuire, iar circulaþia va fi afectatã, în
sensul cã vom avea douã benzi pe sens,
de circa 3 m, faþã de douã benzi pe sens
de circa 3,5 metri, benzi pentru bicicliºti
ºi trotuare mai generoase. În plus, dacã
Hala va rãmâne pe loc va trebui sã
apelãm la niºte metode destul de
c o s t i s i t o a r e î n c e e a c e p r i v e º t e
realizarea canalului în zonã”, motiveazã
domnul Dedu.

Potrivit domniei sale, menþinerea
amplasamentului Halei ar atrage
cheltuieli suplimentare de peste 1,5
milioane de lei numai pentru lucrãrile de
infrastructurã, fãrã a include consolidarea
clãdirii. Pânã la mijlocul lunii februarie
specialiºtii nu ajunseserã la un acord
privind soluþia tehnicã de urmat.

Chiar dacã, datoritã dificultãþilor
amintite, termenul de finalizare a
întregii diametrale este incert, lucrãrile
decurg normal pe tronsoanele de la

Piaþa Virgiliu pânã la Strada Mircea
Vulcãnescu, respectiv de la Strada
Occidentului pânã la Calea Griviþei,
rãmânând de soluþionat doar tronsonul
din zona Halei Matache.

Vor începe lucrãrile de
reabilitare a Bulevardului
Pantelimon

Municipalitatea a început ºi va continua
în acest an lucrãrile de modernizare a
strãzilor cu linie de tramvai. În 2012 vor
demara lucrãrile pe ªoseaua Iancului ºi
ªoseaua Pantelimon, fiind prevãzute
linii de tramvai cu zonã verde ºi în zona
car osabi lã , r eor ganizar ea tr amei
stradale, realizarea unor parcãri de
reºedinþã în spatele blocuri lor º i
reamenajarea intersecþiilor.

În capãtul de la Granitul va fi realizat
un nod intermodal pentru tramvaie ºi
a u t o b u z e p e r i u r b a n e , i n c l u s i v
construirea unei parcãri subterane de
tip „park & ride” (n.r. în care sã fie
parcate maºinile celor care vin din afara
oraºului) pe douã niveluri.

Licitaþia pentru atribuirea lucrãrilor a
fost câºtigatã de asocierea Tehnologica

Radion - TIAB - Via Proiect. În februarie
obiectivul era în faza de proiectare ºi
obþinere a autorizaþiei de construire. „De
îndatã ce autorizaþia de construire va fi
obþinutã va fi dat ordinul de începere a
lucrãrilor”, a precizat Ion Dedu.

Lucrãrile de reabilitare pe Bulevardul
Aerogãrii, contract derulat de asocierea
SCT – Alpine, erau aproape finalizate în
februarie.

Cu ocazia desfãºurãrii intervenþiilor ºi a
expertizelor efectuate s-a constatat cã
podul peste calea feratã Bucureºti -
Constanþa se afla într-o stare avansatã de
degradare, necesitând consolidare în
regim de urgenþã, lucrarea fiind în
prezent finalizatã de Tehnologica Radion.

Au început ºi lucrãrile de modernizare
c o m p l e x ã a B u l e v a r d u l u i L i v i u
Rebreanu (modernizarea strãzii, a liniei
d e tr amv ai º i a s paþ i i l or pu bl i ce
adiacente). Linia de tramvai va fi
construitã în soluþie înierbatã ºi cu
aceastã ocazie va fi consolidat ºi reparat
podul peste Lacul Titan. Intervenþiile ar
trebui sã fie finalizate în acest an.
Lucrãrile sunt efectuate de Asocierea
Euroconstruct Trading ‘98 ºi Pa & Co.

Actele adiþionale întârzie
proiectele de infrastructurã

În acest an urmeazã sã fie finalizatã ºi
penetraþia Strada Doamna Ghica -
Bulevardul Chiºinãu, prin care se va
r e a l i z a l e g ã t u r a d i n t r e ª o s e a u a
Colentina ºi ªoseaua Pantelimon,
inclusiv prin construirea unui pod peste
calea feratã. Lucrarea a fost întârziatã
d e n e c e s i t a t e a d e a s c h i m b a
constructorul iniþial - Lena Construcoes.
„S-a licitat la o sumã foarte micã, pe
niºte cantitãþi insuficiente, motiv
p e n t r u c a r e , î n u r m a î n c e p e r i i
proiectului s-a ajuns la concluzia cã noi
ar trebui sã îi dãm constructorului un
adiþional de aproximativ 250% faþã de
contractul initiþial, ceea ce evident nu
s-a putut. A trebuit sã strãbatem un
drum foarte lung ca sã închidem
contractul cu vechiul constructor ºi sã
demarãm o nouã licitaþie”, explicã
domnul Dedu.

Noul contract a fost încheiat cu SCT.
P r o i e c t u l s - a c o n f r u n t a t î n s ã c u
problema unor exproprieri nerealizate
la momentul demarãrii lucrãri lor.
Pentru soluþionarea acestora ar fi
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nevoie de aproximativ 12 milioane de
lei în acest an, a adãugat domnul Dedu.

U n a l t p r o i e c t c a r e î n t â m p i n ã
dificultãþi vizeazã realizarea pasajului
subteran de la Piaþa Eroii Revoluþiei.
Proiectul a fost blocat pânã în luna
februarie în urma solicitãrii de cãtre
antreprenor a unui act adiþional cu
peste 50% mai mare faþã de contractul
iniþial. Contractul a fost reziliat în
instanþã ºi urmeazã sã se încheie un nou
contract pe baza unei noi proceduri de
atribuire, a explicat directorul Direcþiei
Transporturi din cadrul PMB.

În 2012 vor demara licitaþiile
pentru supralãrgirea Strãzii
Fabrica de Glucozã

Pe lângã lucrãrile în curs sau care
urmeazã sã fie începute în acest an,
Municipalitatea mai are în perspectivã o
serie de mari proiecte de infrastructurã.
Astfel, PMB a obþinut avizul pentru
finanþarea cu fonduri europene a
lucrãrilor de construire a unui pasaj
rutier subteran la Piaþa Sudului, pe
direcþia Calea Vãcãreºti - Strada Niþu
Vasile. Acesta va fi flancat de douã
pasaje pietonale ºi va presupune ºi o

legãturã cu staþia de metrou. Pânã în
luna martie urma sã f ie f inal izat
proiectul tehnic.

Tot în 2012 ar urma sã demareze
licitaþiile pentru supralãrgirea Strãzii
Fabrica de Glucozã, deoarece este
prevãzut ca în anul 2012 autostrada A3
sã ajungã pânã în intersecþia de la
Fabrica de Glucozã cu ªoseaua Petri-
cani, iar infrastructura rutierã din zonã
nu este pregãtitã sã preia traficul supli-
mentar. În Planul Urbanistic Zonal este
prevãzut ca noua arterã sã aibã douã
benzi pe sens ºi o localã de 7 metri
lãþime.

„Avem studiul de fezabilitate ºi suntem
pregãti þ i sã scoatem la l ic i taþ ie
proiectarea ºi execuþia dacã bugetul ne va
permite”, a subliniat directorul Direcþiei
Transporturi din Primãria Capitalei.

În paralel, mai sunt în lucru studii de
fezabilitate pentru modernizarea unor
strãzi care au linii de tramvai. Una
d i ntr e ce l e ma i i mp o r ta nte a r f i
B u l e v a r d u l B a r b u V ã c ã r e s c u . Î n
vederea creºterii capacitãþii arterei s-a
aprobat realizarea unui sens unic de la
intersecþia cu Bulevardul Lacul Tei
pânã la intersecþia cu ªoseaua Pipera ºi

Strada Avionului, urmând ca celãlalt
sens sã fie realizat pe Calea Floreasca.

Blocarea investiþiilor
majoreazã costurile finale

Cel mai important lucru în luarea deciziilor
pentru derularea unei investiþi i î l
reprezintã, în opinia directorului Direcþiei
Transporturi din cadrul PMB, atingerea
obiectivelor prevãzute în studiul de
fezabilitate pentru investiþia în cauzã. În
acest sens, legislaþia în ceea ce priveºte
derularea contractelor ar trebui sã impunã
echipelor manageriale de implementare a
proiectelor ca deciziile pe care le iau sã fie
justificate atât tehnic, cât ºi economic, în
sensul creºterii eficienþei ºi obþinerii
maximului de beneficii nu numai pe
perioada realizãrii investiþiei, cât ºi pe
perioada de funcþionare a acesteia. O
legislaþie rigidã nu face decât sã conducã
de multe ori la reducerea beneficiilor în
favoarea respectãrii unor norme care nu
þin cont de specificul situaþiei.

Un exemplu îl constituie procedura de
achiziþionare a unor lucrãri suplimentare
rezultate ca urmare a evoluþ ie i
progresului tehnic la o lucrare de mai
lungã duratã. În condiþiile în care trebuie

sã te încadrezi în legislaþia achiziþiilor,
este posibil sã prelungeºti durata
lucrãrilor cu circa 6 luni, iar, în cazul în
care apar contestatii, chiar ºi cu un an. De
multe ori, costurile blocãrii lucrãrii pot
depãºi valoarea economiei care poate fi
fãcutã prin realizarea noii proceduri.

De exemplu, Pasajul Basarab aduce
beneficii pentru circa 100.000 de maºini
zilnic. Având în vedere doar economia
de carburant, se recupereazã 100.000
de euro pe zi, deci aproape 40 milioane
de euro pe an, luând în considerare cã
Pasajul a costat cu totul 200 milioane
euro, în cinci ani este amortizat.

În aceste condiþii, orice întârziere
s u r v e n i t ã p e f o n d u l r e s p e c t ã r i i
actualelor prevederi legale poate con-
duce la pierderi de ordinul milioanelor
de euro, cauzate de neuti l izarea
respectivei infrastructuri, cât ºi la
pierderi cauzate de solicitãri supli-
mentare ale constructorului pentru
eventuale blocaje în activitate.
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